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Kære Borgmester 

Nedenstående ønskes besvaret jf reglerne for skriftlig besvarelse. 

 

Trafikstøj 

Spørgsmål til rådmanden 

Som en udløber af finanslov 2018, blev fartgrænsen på fire motorvejsstrækninger hævet, to af disse 

strækninger ligger i Århus kommune. 

Vi ved fra støjhandlingsplanen at motorvejsstøj er en voldsom belastning for ganske mange borgere i Århus 

og især når vi ser på den del af motorvejen der ligger tættest på boligbebyggelse. Derfor vil enhedslisten 

gerne vide, om rådmanden har: 

1. Sendt høringssvar til trafikministeren? 

2. Sikret at den øgede hastighed ikke har negative konsekvenser for beboerne i de berørte områder? 

3. Sikret/krævet kompensation for udgifter til støjværn 

Vi vil også gerne vide om rådmanden har orienteret beboerne i områderne? Om der har været en dialog 

om, hvad der kan gøres? 

Hvor meget koster det kommunen at mindske støjen til det niveau, der var før hastighedsforøgelsen?  

Endeligt vil vi gerne spørge til rådmandens holdning til trafikstøj. Mener rådmanden at trafikstøjen kan øges 

hvis det vurderes at hastigheden kan hæves uden nævneværdig risiko for stigning i antallet af ulykker? 

Mener rådmanden at støjen ved boligerne omkring motorvejene var på et acceptabelt niveau, inden 

hastigheden blev øget? 

 

Med venlig hilsen 

Keld Hvalsø. 

 


